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Protokół ze wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miejskiej w Otmuchowie 

w dniu 21 listopada 2018 r. 
 

Nr 1/VIII/2018 Komisji Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej; 

Nr 1/VIII/2018 Komisji Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska        

                           i Opieki Społecznej; 

Nr 1/VIII/2018 Komisji Rolnictwa i Problemów Wsi; 

Nr 1/VIII/2018 Komisji Skarg, Wniosków i Petycji; 

Nr 1/VIII/2018 Komisji Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi. 
 

Wspólne posiedzenie Komisji Rady Miejskiej w Otmuchowie odbyło się w dniu 21 listopada 2018 r. 

o godzinie 1115, zakończyło o 1205. W posiedzeniu brało udział 15 radnych. Lista obecności członków 

Komisji stanowi załącznik do protokołu. Spoza Komisji w posiedzeniu uczestniczyli Burmistrz Otmuchowa 

– Jan Woźniak, Skarbnik - Sebastian Salecki, Radca Prawny – Eugeniusz Kowaluk. 
 

Porządek posiedzenia: 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie materiałów i projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej: 

1) Projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Otmuchowa; 

2) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Otmuchów 

z organizacjami pozarządowymi oraz z innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie; 

3) Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości; 

4) Projekt uchwały w sprawie ustalenia wzoru formularzy informacji i deklaracji podatkowych; 

5) Projekt uchwały w sprawie ustalenia zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów 

alkoholowych na terenie gminy Otmuchów; 

6) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia projektu "Regulaminu dostawy wody i odbioru ścieków na 

terenie Gminy Otmuchów"; 

7) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Otmuchów do partnerstwa 

w celu realizacji wspólnego projektu pn. „Ochrona różnorodności biologicznej w Subregionie 

Południowym na terenie powiatów głubczyckiego, nyskiego i prudnickiego” w ramach Regionalnego 

Programu Operacyjnego województwa Opolskiego na lata 2014-2020; 

8) Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Otmuchów na 2018 rok; 

9) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 

10) Informacja o realizacji zadań oświatowych w Gminie Otmuchów w 2018 r. 

 

Ad 1) Projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Otmuchowa; 
 

Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt.  Uwag nie zgłoszono. 

Głosowanie: „za” – „przeciw” – „wstrzymało się” 

- Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 - 0 - 0; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kult. Fizycznej oraz Zdrowia Ochr. Środowiska i Opieki Społ.: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 5 - 0 - 0; 
 

Ad 2) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy 

Otmuchów z organizacjami pozarządowymi oraz z innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie; 
 

Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt.  Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie: „za” – „przeciw” – „wstrzymało się” 

- Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 - 0 - 0; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kult. Fizycznej oraz Zdrowia Ochr. Środowiska i Opieki Społ.: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 5 - 0 - 0; 
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Ad 3) Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości; 
 

Radny Wąsowicz stwierdził, że proponowane stawki są zmianą kosmetyczną.  

Radny Napora powiedział, że chciałby usłyszeć, dlaczego stawki w dwóch pozycjach dotyczących podatków 

od budynków lub ich części związane z prowadzeniem działalności gospodarczej nie zmieniły się. Podał dla 

przypomnienia, że w zeszłym roku maksymalna stawka była ogłoszona przez Radę Ministrów, to 22,66 zł 

a w tej chwili jest 23,41. Wcześniejsze pozycje dotyczące np. powierzchni mieszkalnych uległy zmianie, a tu 

jest działalność gospodarcza i zmian nie ma. Zauważył, że symboliczne powinno się to zmienić. Zapytał, 

dlaczego nie zmieniono „pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 

pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 5,90”, a jest dopuszczone 7,90 zł. Zauważył, 

że pozostały te stawki przez 2 lata nieruszone i jeżeli to mają być zmiany kosmetyczne, powinny dotyczyć 

wszystkich, tym bardziej, że zmieniono również związane z udzielaniem świadczeń zdrowotnych.  

Burmistrz odpowiedział, że ta symboliczna kwota daje możliwość rozwijania drobnej wytwórczości 

i działalności, poprzez to, że nie podnosi się podatków. Daje to możliwość rozwinięcia czy zorganizowania 

sobie miejsca pracy.  

Radny Wąsowicz zapytał, czy dotyczy to firm drobnych, jednoosobowych. 

Burmistrz odpowiedział twierdząco i dodał, że jest tylko i wyłącznie na prowadzenie działalności 

gospodarczej.  

Radny Napora dodał, że drugie jest na prowadzenie odpłatnej działalności statutowej. 

Burmistrz odpowiedział, że organizacje pożytku publicznego typu Caritas, stowarzyszenia PCK i inne 

działające na rzecz mieszkańców jako organizacje non profit są zwalniane z tego podatku. Jeśli chodzi 

o pozostałe, to są to stodoły, stajnie, puste budynki gospodarcze. Stawki te są w przeliczeniu i tak bardzo 

wysokie. Dodał, że tam nie ma żadnej produkcji, a osoby ten podatek płacą.  

Radny Warchał podał przykład znajomej, która przejęła po ojcu spadek, małe mieszkanie i małą część 

gospodarczą i płaci 3 tys. zł rocznie podatku, a tego nie użytkuje i nikt nie chce kupić. Gdyby podnieść ten 

podatek, to byłaby tragedia dla tych ludzi.  
 

Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt.  

Głosowanie: „za” – „przeciw” – „wstrzymało się” 

- Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 - 0 - 0; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kult. Fizycznej oraz Zdrowia Ochr. Środowiska i Opieki Społ.: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 5 - 0 - 0; 
 

Ad 4) Projekt uchwały w sprawie ustalenia wzoru formularzy informacji i deklaracji 

podatkowych; 
 

Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt. Uwag nie zgłoszono. 

Głosowanie: „za” – „przeciw” – „wstrzymało się” 

- Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 - 0 - 0; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kult. Fizycznej oraz Zdrowia Ochr. Środowiska i Opieki Społ.: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 5 - 0 - 0; 
 

Ad 5) Projekt uchwały w sprawie ustalenia zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania 

napojów alkoholowych na terenie gminy Otmuchów; 
 

Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt. Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie: „za” – „przeciw” – „wstrzymało się” 

- Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 - 0 - 0; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kult. Fizycznej oraz Zdrowia Ochr. Środowiska i Opieki Społ.: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 5 - 0 - 0; 
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Ad 6) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia projektu "Regulaminu dostawy wody i odbioru 

ścieków na terenie Gminy Otmuchów"; 
 

Radny Burski zapytał czy na terenie Otmuchowa wszystko zostało skanalizowane, czy jeszcze coś pozostało 

do skanalizowania. 

Burmistrz odpowiedział, że w chwili obecnej zostały tylko te, które są na terenach prywatnych, i np. drogi, 

które nie zostały przejęte lub przekazane w formie darowizny, natomiast nie zostały skanalizowane również 

tam, gdzie były szamba szczelne bądź przydomowe oczyszczalnie ścieków na terenie miasta, oraz te osoby, 

które nie wyraziły zgody na przyłączenie do kanalizacji. Teraz będą musiały w odpowiednim terminie, 

zgodnie z zaleceniami z planami odbioru ścieków i dostawy wody, rozliczać się i przekazywać gminie 

informacje na temat utylizacji i przekazywania ścieków w odpowiednie miejsca. Te osoby, rodziny czy 

gospodarstwa domowe będą musiały rozliczać się z tzw. odstawy ścieków przez firmę, która ma koncesję 

i będą przestawiać faktury na pompowanie szamb. Dodał, że są też takie przypadki, ale jest ich bardzo mało. 

W tej chwili Wójcice, Kałków zostały skanalizowane w 100%. Przygotowywane do skanalizowania 

dokumentacyjnie są dzielnice Sarnowice, Nieradowice i Śliwice. Pozostałe miejscowości zostały 

zaopatrzone w przydomowe oczyszczalnie ścieków. Kończymy Nadziejów i Kamienną Górę. W przyszłym 

roku będą następne tam, gdzie została przygotowana dokumentacja i zostały zabezpieczone środki.  

Radny Napora zauważył, że w projekcie występuje Przedsiębiorstwo Wodno-Kanalizacyjne i pierwsze 

skojarzenie jest takie, że całą działalność prowadzi Przedsiębiorstwo Komunalne. Dodał, że rozmawiał 

z merytorycznym pracownikiem Urzędu i sugerował nie zamianę, tylko ilekroć w regulaminie występuje 

Przedsiębiorstwo Wodociągowo-Kanalizacyjne, należałoby rozumieć tak, jak to jest w ustawie, żeby to nie 

dotyczyło jednego przedsiębiorstwa. Ten Regulamin, uchwalają radni, a przedsiębiorstw może być więcej na 

terenie. Zasugerował dookreślenie, jak należałoby czytać ten Regulamin.  

Radca prawny powiedział, że to drugie podejście do tego Regulaminu, bo zakwestionował go organ 

regulacyjny, czyli Wody Polskie i właśnie to zarzucił. W pierwszej wersji Regulaminu było stwierdzenie, 

że dla nas Przedsiębiorstwem Wodno-Kanalizacyjnym jest Gospodarstwo Komunalne, jednak chcą, aby było 

to bardziej ogólniejsze. Dodał, że chodziło też o to, żeby nie zakwestionowano właśnie cytowanie ustaw. 

Dlatego uważa, że powinno być napisane jednak Przedsiębiorstwo Wodociągowo-Kanalizacyjne. Wszyscy 

wiedzą, że u nas, jest to Przedsiębiorstwo Komunalne.  

Radny Napora powiedział, że Regulamin określa zasady zaopatrzenia i odbioru, ale nie mówi kto ma to 

robić.  

Radca prawny odpowiedział, że Regulamin musi być dostosowany do warunków miejscowych. U nas jest 

określona sytuacja, nikt nie przejmie sieci kanalizacyjnej ani wodociągowej.  

Radny Golonka zapytał, czy będą się odbywały spotkania w miejscowościach objętych oczyszczalniami 

ścieków. 

Burmistrz odpowiedział, że tam, gdzie są planowane przydomowe oczyszczalnie ścieków, tam każde 

gospodarstwo będzie odwiedzone przez projektanta, albo osoby upoważnione, które będą dokumentacje 

opracowywały i każdy będzie musiał wyrazić swoją wolę w formie oświadczenia, że podejmuje się później 

utrzymania w stanie technicznym, przekazania majątku gminy na rzecz Gospodarstwa Komunalnego. 

Oczyszczalnia przydomowa pracuje na zasadzie określonych bakterii wyprodukowanych przez człowieka, 

więc wszędzie tam, gdzie w między czasie sprzedano, zakupiono mienie, trzeba tą sytuację zgłosić. 
 

Głosowanie: „za” – „przeciw” – „wstrzymało się” 

- Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 - 0 - 0; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kult. Fizycznej oraz Zdrowia Ochr. Środowiska i Opieki Społ.: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 5 - 0 - 0; 
 

Ad 7) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Otmuchów do 

partnerstwa w celu realizacji wspólnego projektu pn. „Ochrona różnorodności biologicznej 

w Subregionie Południowym na terenie powiatów głubczyckiego, nyskiego i prudnickiego” w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego województwa Opolskiego na lata 2014-2020; 
 

 

Radny Burski zapytał jaki jest koszt tego przystąpienia. 
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Burmistrz odpowiedział, że nie ma żadnego. Gmina jest członkiem Subregionu, to 17 samorządów i 3 

powiaty – głubczycki, prudnicki i nyski i płacimy składki. Środki przekazywane z Regionalnego Programu 

Operacyjnego są dzielone na tzw. Subregiony i on otrzymuje środki na określone przedsięwzięcie, na 

zadania, jak również do realizacji zadań wspólnych, na przykład wspólnie budowany dworzec autobusowy 

z Głuchołazami czy Prudnikiem. Jeden lider jest odpowiedzialny za przepływ środków i rozliczenie. 

Komisja Europejska przyznając dla Subregionów środki określiła priorytety, dlatego też musieliśmy się 

włączyć i jesteśmy największym Subregionem w Województwie Opolskim jako Subregion południowo 

nyski, jest zarząd i środki są przekazywane algorytmem do dyspozycji, następnie rozdzielane na członków 

i zadania. Podpisywane są umowy i porozumienia, dlatego też niezbędne są uchwały o przystąpieniu gminy 

do danego partnerstwa, w celu realizacji określonego zadania czy inwestycji. Jako indywidualna gmina, na 

indywidualny projekt nie mamy szans.   
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt. Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie: „za” – „przeciw” – „wstrzymało się” 

- Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 - 0 - 0; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kult. Fizycznej oraz Zdrowia Ochr. Środowiska i Opieki Społ.: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 5 - 0 - 0; 
 

Ad 8) Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Otmuchów na 2018 rok; 
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt. Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie: „za” – „przeciw” – „wstrzymało się” 

- Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 - 0 - 0; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kult. Fizycznej oraz Zdrowia Ochr. Środowiska i Opieki Społ.: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 5 - 0 - 0; 

 

Ad 9) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 
 

Radny Burski zauważył, że na przyszły rok planuje się nową inwestycję, a nie kończy np. domu 

komunalnego w Maciejowicach. Ludzie oczekują na mieszkania. Zapytał, czy nie lepiej zakończyć budowę 

w Maciejowicach a następnie zacząć przy ul. Jagiełły. 

Burmistrz odpowiedział, że jest już zabezpieczona w budżecie na rok 2019 kwota na przygotowanie 

inwestycyjne. Musi być opracowana dokumentacja techniczna w celu sięgnięcia po środki zewnętrzne, 

łącznie z pozwoleniem na budowę. To budowa ok. 26 mieszkań i równolegle należy się przygotowywać do 

następnych inwestycji, opracowanie dokumentacji kosztuje, w momencie, gdy wystąpimy o jakiekolwiek 

dofinansowanie zewnętrzne, musimy być do tego przygotowani. Budynek w stanie deweloperskim będzie 

przekazany prawdopodobnie jeszcze w tym roku, gdy będą zawieszone tynki zewnętrzne i wewnętrzne. Nie 

było to wykonane, ponieważ nie było wykonawców, nikt się do tych zadań nie zgłosił. Kończymy w tej 

chwili sprawy wodno-kanalizacyjne, przekazujemy ludziom propozycje zagospodarowania mieszkań 

i będziemy realizowali tynki i posadzki w budynku. Środki są zabezpieczone na rok 2019 i nie ma żadnej 

kolizji między jednym budynkiem a drugim.  

Radny Warchał dodał, że wchodzi program „Mieszkanie+”. 

Burmistrz dopowiedział, że w związku z tym, że w budynku w Maciejowicach były pomieszczenia 

gospodarcze, autorzy projektu wyrazili zgodę na przeprojektowanie powierzchni i tym sposobem będzie 

dodatkowo jeszcze 6 mieszkań. W sumie będzie to 30 mieszkań do dyspozycji dla ludzi oczekujących na 

mieszkania. Burmistrz zgodził się, że to może być trochę długo, ale wybudowano to systemem 

gospodarczym, w ramach współpracy z Powiatowym Urzędem Pracy, za 1/3 wartości 1 m 2, natomiast 

wykonawców do prace specjalistycznych jest coraz mniej lub są bardzo drodzy, dlatego też robiono to 

sposobem gospodarczym i chyba będzie się tak robić dalej, bo nie można w nieskończoność powiększać 

kosztów. Trzeba będzie budować taniej i poczekać, bo Gminę na drogie budownictwo nie stać. Przystąpiono 

też do programu „Mieszkanie+”, dla osób i rodzin potrzebujących, przygotowano na mój wniosek grunty 

pod budownictwo dla rodzin, obniżono wartości działek, przekazuje się w tej chwili za 25% wartości działki 

pod wieczyste użytkowanie. Gmina zrobiła krok milowy po to, by ludziom zabezpieczyć własne M, na tym 
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terenie. Kilkanaście działek jest wytypowanych, kilka zostało zagospodarowanych, a kilkadziesiąt można 

jeszcze przygotować, jeśli tylko będą chętne rodziny bez względu na to, z którego krańca Polski przyjadą.  
 

Głosowanie: „za” – „przeciw” – „wstrzymało się” 

- Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 - 0 - 0; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kult. Fizycznej oraz Zdrowia Ochr. Środowiska i Opieki Społ.: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 5 - 0 - 0; 
 

 

Ad 10) Informacja o realizacji zadań oświatowych w Gminie Otmuchów w 2018 r. 
 

Radny Wąsowicz zauważył, że jesteśmy w trakcie reformy oświatowej i w Informacji jest wyszczególnione 

wszystko, wysokość subwencji oświatowej, ilość młodzieży w poszczególnych etapach kształcenia, ilość 

dzieci w poszczególnych jednostkach oświatowych i to jest jasne. Zapytał jakie wynikły niespodzianki 

finansowe w związku z wprowadzeniem tej reformy i ile Gmina musi dołożyć na działalność szkół.  

Dyr. ZOS odpowiedział, że nie było niespodzianek, ponieważ byliśmy przygotowani do tego. Natomiast 

w sprawozdaniu jest mowa o tym, że zmiana generuje wyższe koszty. Rocznie to dodatkowo wydatek 

ok. pół miliona złotych. Gdybyśmy mieli zostawioną starą strukturę i starą sieć, w której funkcjonowały 

gimnazja i teraz w porównaniu z tym, gdzie mamy VII i VIII kasę szkoły podstawowej, to rocznie nas to 

kosztuje pół miliona złotych. Takie to wygenerowało koszty. Jest to związane z tym, że liczba oddziałów 

klas gimnazjalnych była mniejsza, niż teraz jest klas VII i VIII. Dzieci w gimnazjum były zagęszczane. Były 

dwa gimnazja, a teraz mamy siedem szkół podstawowych. 

Radny Wąsowicz zauważył, że jest to właśnie konsekwencja.  

Burmistrz dodał, że w związku z sytuacją jaką mamy, bo Gmina jest ewenementem w skali powiatu, 

jesteśmy w sytuacji bardzo pozytywnej, ponieważ młodzież ma możliwość wyboru szkoły i zawodu 

w Gminie. Jesteśmy również Gminą, która przyjmuje do szkół dzieci z zagranicy i na to też otrzymujemy 

subwencje. W tej chwili są dzieci z Kazachstanu. Jesteśmy po rozmowach z przedstawicielami Kazachstanu 

i od września przyszłego roku będzie ich 40-60 dzieci i z Ukrainy i z Kazachstanu. Naszym zadaniem jest 

przygotować szkoły, ale też internaty i będziemy zabiegać o środki na to. Przystąpiliśmy również jako jedni 

z pierwszych w województwie opolskim do dożywiania dzieci i młodzieży, bez względu na dochód na 

jednego członka w rodzinie i mamy nadzieję, że uda nam się to zrobić od nowego roku i bezpłatne żywienie 

dzieci w przedszkolach i żłobkach. Naszym celem jest ulżyć rodzinom i osobom, które tej pomocy 

potrzebują. Będziemy pozyskiwać środki. Wykonaliśmy żłobek w Kałkowie i już w tej chwili miejsc 

w naszych żłobkach zaczyna brakować. Otmuchowskie becikowe działa, 500+ działa. W tej chwili 

rozbudowywany jest żłobek w Otmuchowie, na który pozyskano dofinansowanie i będzie dodatkowo jeszcze 

15 miejsc. Inwestujemy w oświatę i są to koszty.  

Radny Wąsowicz zapytał, czy w związku z wprowadzeniem reformy zmuszeni byliśmy osobom związanym 

z oświatą podziękować za pracę w wyniku redukcji etatów. 

Burmistrz odpowiedział, że nie, a osoby, które chciały przejść na emeryturę, miały taką możliwość. Faktem 

natomiast stało się to, że trzeba wręcz zabiegać o nauczycieli. Brakuje matematyków lub nauczycieli języka 

polskiego i trzeba o nich zabiegać z zewnątrz lub z emerytury ściągać. W naszej Gminie nie było 

drastycznych zmian.  

Dyr. ZOS dodał, że w klasach VII i VIII nie było takich przedmiotów jak: chemia, fizyka, biologia. 

Nauczyciele byli zatrudnieni w gimnazjach. W tej chwili zabezpieczono pracę wszystkim stałym 

nauczycielom, w sumie zatrudnienie wzrosło w stosunku do roku ubiegłego o część etatu tylko, ale 

musieliśmy część nauczycieli dać do różnych szkół, ponieważ w jednej szkole mieli np. tylko 2 godz. fizyki. 

Dlatego etat był w kilku szkołach. Zwrócił uwagę, że radny Wąsowicz jest przykładem takiego nauczyciela, 

który pracuje w kilku szkołach.  

Radny Wąsowicz w uzupełnieniu dodał, że obraz oświaty jest dlatego pełniejszy i szerszy. Był czas, gdy 

spierano czy zastanawiano się, czy przejąć Zespół Szkół w Otmuchowie we władanie Gminy. W poprzednim 

czasie trzeba byłoby części nauczycieli podziękować, dzisiaj Gmina jest na tyle elastyczna, że nauczyciele 

uchronili miejsca pracy i mogą normalnie funkcjonować.  

Radny Napora wspomniał o wynikach, zauważył podkreślone osiągnięcia sportowe, tymczasem wiedza daje 

do myślenia, ponieważ patrząc na wyniki nie jest za dobrze. Podkreślił, że jeśli nie ma rywalizacji, 

współzawodnictwa, to wyniki są jakie są.  
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Dyr. ZOS odpowiedział, że wyniki spędzają sen z powiek, ale są też uczniowie, którzy nie podchodzą do 

egzaminów, z powodu podjęcia pracy zarobkowej. Dodał, że pojęcie nauki się zmieniło i rodzice specjalnie 

też wpływu na decyzje nie mają.  

Radna Stąpor dodała, że nie ma motywacji do nauki. 

Radny Burski podkreślił, że w małych grupach nie ma współzawodnictwa, w klasach jest po czworo 

uczniów. Dodał, że z tego kiedyś rozliczano. Klasy były liczne, po 25-30 uczniów, a nauczyciele jeździli od 

szkoły do szkoły.  

Radny Wąsowicz powiedział, by nie mylić współzawodnictwa z wyścigiem szczurów. Uczeń miał 

indywidualny tok nauczania. Były wyniki zdawalności egzaminów. Teraz nie ma konsekwencji niezdania 

egzaminu. Młodzież stała się ofiarą systemu. Wspomniał też o pedagogizacji rodziców. 
 

Głosowanie: „za” – „przeciw” – „wstrzymało się” 

- Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 - 0 - 0; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kult. Fizycznej oraz Zdrowia Ochr. Środowiska i Opieki Społ.: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 5 - 0 - 0; 

 

Na tym zakończono protokół. 
Protokołowała J. Wiktorowska   
 

1. Przewodniczący Komisji Planowania Budżetu    ........................................ 

       i Finansów oraz Działalności Gospodarczej i Opieki Społecznej         Michał Warchał 

 

 

2. Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej ........................................ 

       oraz Zdrowia, Ochrony Środowiska i Opieki Zdrowotnej                         Anna Ludwa 

 

 

3. Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Problemów Wsi  ......................................... 

                                                                                                                          Zbigniew Górski 

 

 

4. Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  ......................................... 

       Paweł Czerwik 

 

 

5. Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Mieszkańców   ......................................... 

i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi          Sylwester Łucki 


